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ACTA DE LA SESSIÓ DE 
Ajuntament Ple 
 
Identificació de la sessió 
 
Núm.: 1/2013 
Caràcter: ordinària  
Data: 25 de gener de  2013 
Horari: de 11:00 a les 12:32 
Lloc: Sala de Plens de Paeria 
 
 
Hi assisteixen: 
 
Àngel Ros Domingo,  Paer en cap 
Marta Camps Torrens, 1a. Tinent d'alcalde 
Josep Presseguer Gené, 2n. Tinent d'alcalde 
Rafael Peris Martín, 3r. Tinent d'alcalde  
Montse Parra Albà,  5a. Tinent d'alcalde 
Montse Mínguez García,  6a. Tinent d'alcalde 
Félix Larrosa Piqué, Regidor 
Txema Alonso Fernández, Regidor 
Josep Barberà Morreres, Regidor 
Dolors Arderiu Sabaté, Regidora 
Oriol Yuguero Torres, Regidor 
Jesús Castillo Cervelló, Regidor 
Joan Gómez López, Regidor 
Maria Rosa Ball Papiol, Regidora 
Joan R. Zaballos Rubio, Regidor 
Bea Obis Aguilar, Regidora 
Miquel Padilla Díaz, Regidor 
Cristina Torrent Pujol, Regidor 
Francesc J. Cerdà Esteve, Regidor 
Antoni Postius Terrado, Regidor 
Joan Vilella Jounou, Regidor 
Salvador Puy Castarlenas, Regidor 
Maria José Horcajada Bell-lloch, Regidora  
Xema Solé Solà, Regidor 
Gemma Batalla Casanovas, Regidora 
Pau Pintó Torné, Regidor   
Jesús Gutiérrez Bustillo,   Secretari 
Jordi Sanuy Vallés,  Interventor 
Ma. Luisa Sanz Llavallol,  Tresorera 
Montse Tomàs Pallerols,  Oficial Major 
 
 
Excusa l’assistència: 
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Sara Mestres Llusà, 4a.Tinent d’alcalde 
 
  
ORDRE DEL DIA 
 
1.- APROVACIÓ DE LES DUES ACTES DELS PLENS EXTRAORD INARI I 
ORDINARI FETS AL MES DE DESEMBRE DE 2012 
 
Per unanimitat s’acorda aprovar les actes dels plens extraordinari i ordinari fets, 
respectivament els dies 19 i 22 de desembre de 2012. 
 
2.- DONAR COMPTE DELS DECRETS DICTATS PER L’ALCALDI A DES DEL 
DARRER PLE 
 
La corporació resta assabentada dels decrets dictats per l’Alcaldia des del darrer Ple i 
que van del núm. 8534 fins al núm. 9238 corresponents a l’any 2012 i del núm. 1 fins 
al núm. 205 d’aquest any 2013.  
 
 
3.- DONAR COMPTE ESPECÍFIC DE DECRETS D’ALCALDIA 
 
La corporació resta assabentada dels següents decrets d’Alcaldia: 
 
- Decret de 21-12-2012 de delegació de funcions d’Alcaldia per absència, dels dies 
27 de desembre de 2012 al 2 de gener de 2013. 
- Decret de 18-1-2013 d’esmena d’errades detectades en el text definitiu de les 
Ordenances Fiscals 2.16 i 3.5. 
 
 
4.- INICI D’EXPEDIENT PER A LA CONCESSIÓ D’UNA PLAC A DE LA PAERIA A 
LA PAGESIA A L’ASSOCIACIÓ D’EMPRESARIS AGRARIS DE L LEIDA  
 
Per unanimitat s’acorda ratificar el decret d’Alcaldia de data 17 de gener de 2013 que 
en la seva part dispositiva diu: 
 
1r. Incoar expedient contradictori per acreditar circumstancialment els mèrits 
concurrents en l’Associació d’Empresaris Agraris de Lleida, per a la concessió al seu 
favor d’una Placa de la Paeria a la pagesia. 
 
2n. Nomenar a S.Sa. Josep Barberà Morreres, regidor instructor de l’expedient  i a la 
Sra. Esther Fanlo Grasa, secretària, per tal que procedeixi a la tramitació de 
l’expedient.  
 
 
5.- INICI D’EXPEDIENT PER A LA CONCESSIÓ D’UNA PLAC A DE LA PAERIA AL 
MÈRIT EDUCATIU O PEDAGÒGIC A L’INSTITUT JOSEP LLADO NOSA  
 
 Per unanimitat s’acorda ratificar el decret d’Alcaldia de data 18 de gener de 2013 que 
en la seva part dispositiva diu: 
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1r. Incoar expedient contradictori per acreditar circumstancialment els mèrits 
concurrents en l’Institut Josep Lladonosa, per a la concessió al seu favor d’una Placa 
de la Paeria al mèrit educatiu o pedagògic.  
 
2n. Nomenar a S.Sa. Jesús Castillo i Cervelló, regidor instructor de l’expedient  i a la 
Sra. Alba Bosch Meda, secretària, per tal que procedeixi a la tramitació de l’expedient.  
 
 
6.- INICI D’EXPEDIENT PER A LA CONCESSIÓ D’UNA PLAC A DE LA PAERIA AL 
MÈRIT EDUCATIU O PEDAGÒGIC  A L’ESCOLA CAMPS ELISIS    
 
Per unanimitat s’acorda ratificar el decret d’Alcaldia de data 18 de gener de 2013 que 
en la seva part dispositiva diu: 
 
1r. Incoar expedient contradictori per acreditar circumstancialment els mèrits 
concurrents en l’Escola Camps Elisis, per a la concessió al seu favor d’una Placa de la 
Paeria al mèrit educatiu o pedagògic.  
 
2n. Nomenar a S.Sa. Jesús Castillo i Cervelló, regidor instructor de l’expedient  i a la 
Sra. Alba Bosch Meda, secretària, per tal que procedeixi a la tramitació de l’expedient.  
 
 
7.- INICI D’EXPEDIENT PER A LA CONCESSIÓ D’UNA PLAC A DE LA PAERIA AL 
MÈRIT EDUCATIU O PEDAGÒGIC A LES HEURES – ACADÈMIA TÈCNICA   
 
Per unanimitat s’acorda ratificar el decret d’Alcaldia de data 18 de gener de 2013 que en 
la seva part dispositiva diu: 
 
1r. Incoar expedient contradictori per acreditar circumstancialment els mèrits 
concurrents en Les Heures – Acadèmia Tècnica, per a la concessió al seu favor d’una 
Placa de la Paeria al mèrit educatiu o pedagògic.  
 
2n. Nomenar a S.Sa. Jesús Castillo i Cervelló, regidor instructor de l’expedient  i a la 
Sra. Alba Bosch Meda, secretària, per tal que procedeixi a la tramitació de l’expedient.  
 
 
 
8.- INICI D’EXPEDIENT PER A LA CONCESSIÓ D’UNA PLAC A DE LA PAERIA AL 
MÈRIT EDUCATIU O PEDAGÒGIC A CONGREGACIÓ DE LES MIS SIONERES 
ESCLAVES DE L’IMMACULAT COR DE MARIA  
 
Per unanimitat s’acorda ratificar el decret d’Alcaldia de data 18 de gener de 2013 que en 
la seva part dispositiva diu: 
 
1r. Incoar expedient contradictori per acreditar circumstancialment els mèrits 
concurrents en les Missioneres Esclaves de l’Immaculat Cor de Maria, per a la 
concessió al seu favor d’una Placa de la Paeria al mèrit educatiu o pedagògic.  
 
2n. Nomenar a S.Sa. Jesús Castillo i Cervelló, regidor instructor de l’expedient  i a la 
Sra. Alba Bosch Meda, secretària, per tal que procedeixi a la tramitació de l’expedient.  
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9.- INICI D’EXPEDIENT PER A LA CONCESSIÓ D’UNA MEDA LLA DE LA PAERIA 
AL MÈRIT EDUCATIU O PEDAGÒGIC A LA SRA. MARIA CARME  AGUSTÍ I BARRI   
 
Per unanimitat s’acorda ratificar el decret d’Alcaldia de data 18 de gener de 2013 que en 
la seva part dispositiva diu: 
 
1r. Incoar expedient contradictori per acreditar circumstancialment els mèrits 
concurrents en la Sra. Maria Carme Agustí i Barri, per a la concessió al seu favor d’una 
Medalla  de la Paeria al mèrit educatiu o pedagògic.  
 
2n. Nomenar a S.Sa. Jesús Castillo i Cervelló, regidor instructor de l’expedient  i a la 
Sra. Alba Bosch Meda, secretària, per tal que procedeixi a la tramitació de l’expedient.  
 
 
 
10.- INICI D’EXPEDIENT PER A LA CONCESSIÓ D’UNA MED ALLA DE LA PAERIA 
AL MÈRIT EDUCATIU O PEDAGÒGIC, A TÍTOL PÒSTUM,  A L A SRA. ISABEL 
ARQUÉ I GIRONÈS   
 
Per unanimitat s’acorda ratificar el decret d’Alcaldia de data 18 de gener de 2013 que en 
la seva part dispositiva diu: 
 
1r. Incoar expedient contradictori per acreditar circumstancialment els mèrits 
concurrents en la Sra. Isabel Arqué i Gironès, per a la concessió al seu favor d’una 
Medalla  de la Paeria al mèrit educatiu o pedagògic, a títol pòstum.  
 
2n. Nomenar a S.Sa. Jesús Castillo i Cervelló, regidor instructor de l’expedient  i a la 
Sra. Alba Bosch Meda, secretària, per tal que procedeixi a la tramitació de l’expedient.  
 
 
 
11.- INICI D’EXPEDIENT PER A LA CONCESSIÓ D’UNA MED ALLA DE LA PAERIA 
AL MÈRIT EDUCATIU O PEDAGÒGIC A LA SRA. MARIA JESÚS  CABAU I GORT   
 
Per unanimitat s’acorda ratificar el decret d’Alcaldia de data 18 de gener de 2013 que 
en la seva part dispositiva diu: 
 
1r. Incoar expedient contradictori per acreditar circumstancialment els mèrits 
concurrents en la Sra. Maria Jesús Cabau i Gort, per a la concessió al seu favor d’una 
Medalla  de la Paeria al mèrit educatiu o pedagògic.  
 
2n. Nomenar a S.Sa. Jesús Castillo i Cervelló, regidor instructor de l’expedient  i a la 
Sra. Alba Bosch Meda, secretària, per tal que procedeixi a la tramitació de l’expedient.  
 
 
12.- INICI D’EXPEDIENT PER A LA CONCESSIÓ D’UNA MED ALLA DE LA PAERIA 
AL MÈRIT EDUCATIU O PEDAGÒGIC AL SR. FRANCESC JOVÉ I YUSTA   
 
Per unanimitat s’acorda ratificar el decret d’Alcaldia de data 18 de gener de 2013 que 
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en la seva part dispositiva diu: 
 
1r. Incoar expedient contradictori per acreditar circumstancialment els mèrits 
concurrents en el Sr. Francesc Jové i Yusta, per a la concessió al seu favor d’una 
Medalla  de la Paeria al mèrit educatiu o pedagògic.  
 
2n. Nomenar a S.Sa. Jesús Castillo i Cervelló, regidor instructor de l’expedient  i a la 
Sra. Alba Bosch Meda, secretària, per tal que procedeixi a la tramitació de l’expedient.  
 
 
 
13.- INICI D’EXPEDIENT PER A LA CONCESSIÓ D’UNA MED ALLA DE LA PAERIA 
AL MÈRIT EDUCATIU O PEDAGÒGIC A LA MADRE MARIA CONC EPCIÓN 
SAGÜILLO LÓPEZ    
 
Per unanimitat s’acorda ratificar el decret d’Alcaldia de data 18 de gener de 2013 que 
en la seva part dispositiva diu: 
 
1r. Incoar expedient contradictori per acreditar circumstancialment els mèrits 
concurrents en la Madre Maria Concepción Sagüillo López, per a la concessió al seu 
favor d’una Medalla  de la Paeria al mèrit educatiu o pedagògic.  
 
2n. Nomenar a S.Sa. Jesús Castillo i Cervelló, regidor instructor de l’expedient  i a la 
Sra. Alba Bosch Meda, secretària, per tal que procedeixi a la tramitació de l’expedient.  
 
 
 
14.- INICI D’EXPEDIENT PER A LA CONCESSIÓ D’UNA MED ALLA DE LA PAERIA 
AL MÈRIT EDUCATIU O PEDAGÒGIC AL SR.  JOSEP VARELA I SERRA   
 
Per unanimitat s’acorda ratificar el decret d’Alcaldia de data 18 de gener de 2013 que 
en la seva part dispositiva diu: 
 
1r. Incoar expedient contradictori per acreditar circumstancialment els mèrits 
concurrents en el Sr. Josep Varela i Serra, per a la concessió al seu favor d’una 
Medalla  de la Paeria al mèrit educatiu o pedagògic.  
 
2n. Nomenar a S.Sa. Jesús Castillo i Cervelló, regidor instructor de l’expedient  i a la 
Sra. Alba Bosch Meda, secretària, per tal que procedeixi a la tramitació de l’expedient.  
 
 
15.- INICI D’EXPEDIENT PER A LA CONCESSIÓ D’UNA PLA CA DE LA PAERIA AL 
MÈRIT ESPORTIU  AL CLUB DE BÀSQUET SECÀ DE SANT PER E   
 
Per unanimitat s’acorda ratificar el decret d’Alcaldia de data 22 de gener de 2013 que 
en la seva part dispositiva diu: 
 
1r. Incoar expedient contradictori per acreditar circumstancialment els mèrits 
concurrents en el Club de Bàsquet Secà de Sant Pere,  per a la concessió al seu favor 
d’una Placa de la Paeria al mèrit esportiu.  



 
 

 6

 
2n. Nomenar a S.Sa. José M. Alonso Fernández, regidor instructor de l’expedient  i a 
la Sra. Montserrat Gil de Bernabé Sala, secretària, per tal que procedeixi a la 
tramitació de l’expedient.  
 
 
16.- INICI D’EXPEDIENT PER A LA CONCESSIÓ D’UNA PLA CA DE LA PAERIA AL 
MÈRIT ESPORTIU  AL CLUB DE PETANCA MAGRANERS    
 
Per unanimitat s’acorda ratificar el decret d’Alcaldia de data 22 de gener de 2013 que 
en la seva part dispositiva diu: 
 
1r. Incoar expedient contradictori per acreditar circumstancialment els mèrits 
concurrents en el Club Petanca Magraners,  per a la concessió al seu favor d’una 
Placa de la Paeria al mèrit esportiu.  
 
2n. Nomenar a S.Sa. José M. Alonso Fernández, regidor instructor de l’expedient  i a 
la Sra. Montserrat Gil de Bernabé Sala, secretària, per tal que procedeixi a la 
tramitació de l’expedient.  
 
 
17.- INICI D’EXPEDIENT PER A LA CONCESSIÓ D’UNA PLA CA DE LA PAERIA AL 
MÈRIT ESPORTIU  AL  CENTRE D’ESPORTS CAMP ESCOLAR D E LLEIDA 
(CECELL)    
 
Per unanimitat s’acorda ratificar el decret d’Alcaldia de data 22 de gener de 2013 que 
en la seva part dispositiva diu: 
 
1r. Incoar expedient contradictori per acreditar circumstancialment els mèrits 
concurrents en el Centre d’Esports Camp Escolar de Lleida (CECELL),  per a la 
concessió al seu favor d’una Placa de la Paeria al mèrit esportiu.  
 
2n. Nomenar a S.Sa. José M. Alonso Fernández, regidor instructor de l’expedient  i a 
la Sra. Montserrat Gil de Bernabé Sala, secretària, per tal que procedeixi a la 
tramitació de l’expedient.  
 
 
18.- ACORDS RELATIUS A LA DOTACIÓ AL “CONSORCI PER A LA GESTIÓ DEL 
SERVEI D’ACOLLIMENT A PERSONES SENSE LLAR DE LLEIDA ” D’UN BÉ 
OBJECTE DEL LLEGAT FET PER LA SRA. GREGORIA A. HIDA LGO SORIANO  
 
Vista la memòria i la proposta d’Alcaldia  redactada a l’efecte, per unanimitat dels 26 
regidors presents que suposen la majoria absoluta dels membres de la corporació, 
s’acorda: 
 
a. Instar la realització de les adequacions registrals necessàries perquè l'immoble 
inscrit en el Registre de la Propietat número 1 de Sant Sebastià, Tom 424 de l'arxiu, 
llibre 202, foli 192, finca número 6634, en l'actualitat pel que fa al seu ple domini a 
favor de la "BENEFICENCIA DE LÉRIDA, sigui inscrit a favor de l'Excm. Ajuntament 
de Lleida, als efectes de ser cedit com a bé patrimonial propi al "Consorci per a la 
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gestió del servei d'acollida a persones sense llar de Lleida". 
 
 
La petició de canvi d'inscripció registral a nom de l'Excm. Ajuntament de Lleida, es 
fonamenta en les següents consideracions: 
 

1a.  No constar en aquest ajuntament l'existència de cap entitat amb personalitat 
jurídica pròpia anomenada exactament com "Beneficencia Pública de Lérida" o 
"Beneficència Pública de Lleida" ni en la dècada prèvia ni a les posteriors (fins al 
actualitat) de la defunció de la Sra. Hidalgo Soriano, causant del dret testamentari 
sobre l'immoble abans descrit. 

 
2a.  La titularitat de la prestació dels serveis socials (subsistents d'aquells inclosos 
en el concepte de l'antiga beneficència) a la ciutat de Lleida correspon a l'Excm. 
Ajuntament de Lleida, en aplicació de les previsions legals contingudes en els 
articles 25.2.k i  26.1.c de la Llei 7/1985, de 2 d'abril, reguladora de les bases de 
règim local i articles 66.3.k i  67.c) del Decret Legislatiu 2/2003, de 28 d'abril, que 
aprova el Text refós de la Llei municipal i de règim local de Catalunya. 

 
3a Que aquest Ajuntament té assumides les competències en matèria de serveis 
socials (antiga beneficència) en exercici de les atribucions i obligacions que 
dimanen dels preceptes legals enunciats en el paràgraf precedent. En particular, 
el servei d'atenció a persones sense sostre (antic servei d'alberg d'acollida de 
transeünts) ha estat prestat per l'Excm. Ajuntament de forma ininterrompuda des 
que va ser considerat legalment com a competència municipal. 

 
b. Aprovar i tramitar l'expedient administratiu per a la formalització de la cessió 
d'aquest immoble (o del seu valor d’alienació) al "Consorci per a la gestió del servei 
d'acollida a persones sense llar de Lleida", que tindrà la consideració d'aportació 
procedent d'un dels ens consorciats per dotació de patrimoni propi del consorci, amb la 
finalitat d'atendre les seves objectius i, especialment, a finançar "... La creació d'un nou 
recurs residencial amb l'objectiu d'acollir les persones sense llar de la ciutat de Lleida i 
millorar la seva atenció ..". Tot això seguint la tramitació prevista a la normativa 
aplicable a aquest efecte. 
 
c. Autoritzar a l'Alcaldia, de la manera més àmplia que en Dret sigui possible, per a la 
realització de tots els actes, formalització de documents, emissió de resolucions 
administratives i tots els que siguin necessaris per a l'execució dels acords precedents. 
Aquesta autorització comprèn les delegacions que siguin necessàries per a l’adopció 
d’acords. 
 
 
19.- RATIFICAR EL CONVENI DE COL·LABORACIÓ ENTRE EL  DEPARTAMENT 
DE CULTURA DE LA GENERALITAT DE CATALUNYA, L’OFICIN A DE SUPORT A 
LA INICIATIVA CULTURAL I L’AJUNTAMENT DE LLEIDA EN EL 
DESENVOLUPAMENT DE LES ACTIVITATS PROGRAMADES DURAN T L’ANY 
2012 PEL CENTRE D’ART LA PANERA  
 
Vista la proposta de la presidenta de la Comissió de Cultura, per unanimitat s’acorda: 
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Ratificar el conveni de col·laboració entre el Departament de Cultura de la Generalitat 
de Catalunya, l’Oficina de Suport a la iniciativa Cultural i l’Ajuntament de Lleida  en el 
desenvolupament de les activitats programades durant l’any 2012 pel Centre d’Art la 
Panera. 
 
 
20.- APROVACIÓ DEL CONVENI DE COL·LABORACIÓ  AMB L’ ASSOCIACIÓ 
AULA 2.0 PER REGULAR I FIXAR L’ÚS DE L’ESPAI DE L’E DIFICI DE L’AUDITORI 
MUNICIPAL ENRIC GRANADOS  
 
Vista la proposta de la presidenta de la Comissió de Cultura, per unanimitat s’acorda: 
 
Aprova rel conveni de col·laboració amb l’Associació Aula 2.0 per regular i fixar l’ús de 
l’espai de l’edifici de l’Auditori Municipal Enric Granados.  
 
 
21.- APROVACIÓ DEL CONVENI DE COL·LABORACIÓ AMB L’A SSOCIACIÓ JOVE 
ORQUESTRA DE PONENT PER REGULAR I FIXAR L’ÚS DE L’E SPAI DE 
L’EDIFICI DE L’AUDITORI MUNICIPAL ENRIC GRANADOS 
 
Vista la proposta de la presidenta de la Comissió de Cultura, per unanimitat s’acorda 
 
Aprovar el conveni de col·laboració amb l’Associació Jove Orquestra de Ponent per 
regular i fixar l’ús de l’espai de l’edifici de l’Auditori Municipal Enric Granados. 
 
 
22.- APROVACIÓ DEL CONVENI DE COL·LABORACIÓ AMB L’A SSOCIACIÓ 
VEUS.KAT PER REGULAR I FIXAR L’ÚS DE L’ESPAI DE L’E DIFICI DE   
L’AUDITORI MUNICIPAL ENRIC GRANADOS  
 
Vista la proposta de la presidenta de la Comissió de Cultura, per unanimitat s’acorda: 
 
Aprovar el conveni de col·laboració amb l’Associació Veus.Kat per regular i fixar l’ús de 
l’espai de l’edifici de l’Auditori Municipal Enric Granados.  
 
 
23.- RATIFICACIÓ DEL CONVENI DE COL·LABORACIÓ PER A  
L’ESPONSORITZACIÓ DE L’ACTIVITAS CULTURALS AMB L’OB RA SOCIAL 
D’IBERCAJA  
 
Vist el text del conveni de col·laboració per a l'esponsorització d'activitats culturals 
entre l'Obra Social d'Ibercaja i l'Ajuntament de Lleida, per al patrocini i 
desenvolupament de les activitats següents: 
 

A) Programa d’Audicions Escoalrs-2013 que es realitza a l’Auditori Municipal enric 
Granados. 

B) La Temporada estable3 de concerts 2012-2013 de l’Orquestra Simfònica Julià 
Carbonell que es realitza a l’Auditori Municipal Enric Granados. 

 
L’Obra Social Ibercaja destinarà l’import total de 10.000 €. 
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Vist l’informe favorable de la Comissió Informativa de cultura, Educació i Esports, 
reunida el dia 21 de gener de 2013 i la proposta de la presidenta de la Comissió de 
Cultura, per unanimitat s’acorda: 
 
Ratificar el conveni de col·laboració per a l’esponsorització d’activitats culturals entre 
l’Obra Social d’Ibercaja i l’Ajuntament de Lleida.  
 
 
 
24.-  APROVACIÓ DEFINITIVA EXPEDIENT DE PRESSUPOST GENERAL 2013  
 
L’Ajuntament Ple en sessió del dia 19 de desembre de 2012, adoptà entre d’altres 
l’acord d’aprovar inicialment l’expedient de Pressupost General per a l’exercici 
econòmic de 2013 i exposat al públic, previ anunci inserit al Butlletí Oficial de la 
Província núm. 181, de data 29 de desembre de 2012 i al tauler d’anuncis d’aquest 
Ajuntament per un termini de quinze dies hàbils, es van presentar dues reclamacions,  
una pel grup municipal CiU i una altra per Montserrat Tomàs Pallerols, que es 
concreten en aquest acord. 
 
Vistes les propostes envers les reclamacions abans esmentades. 
 
Vist el Dictamen de la Comissió d’Economia i Hisenda, amb 14 vots a favor del Grup 
Municipal del PSC, 6 vots en contra del Grup Municipal de CiU i 6 abstencions del 
Grup Municipal del PP, s’acorda: 
 
1r. En relació amb les reclamacions presentades pel grup municipal CiU i per 
Montserrat Tomàs Pallerols, s’acorda desestimar les esmentades reclamacions.  
 
2n. Aprovar amb caràcter definitiu el Pressupost General per a l’exercici econòmic de 
2013 i cadascun dels pressupostos i la plantilla i relacions de llocs de treball de 
l’Ajuntament i Organismes Autònoms, així com l’estat de previsió de despeses i 
d’ingressos de les empreses que l’integren, el resum dels quals és el següent: 
 
a) Pressupost de l'Ajuntament 2013, per un import de CENT QUARANTA-SET 
MILIONS SET-CENTS ONZE MIL NOU-CENTS VUITANTA EUR.// 147.711.980,00//, 
segons el  següent detall: 
 
 

Capítol  Descripció Import 

   
1 DESPESES DE PERSONAL. 55.262.105,00   
2 DESPESES CORRENTS EN BÉNS I SERVEIS. 49.891.332,00   
3 DESPESES FINANCERES. 5.477.016,00   
4 TRANSFERÈNCIES CORRENTS. 15.166.409,00   
5 FONS DE CONTINGÈNCIA L.O. 2/2012 1.000.000,00   
 Total despesa de corrent  126.796.862,00   
   
6 INVERSIONS 7.135.149,00   
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8 ACTIUS FINANCERS. 1.714.000,00   
9 PASSIUS FINANCERS. 12.065.969,00   
 Total despesa de capital  20.915.118,00   
  TOTAL DESPESES 147.711.980,00   
   

   
 
 
 
 
b) Pressupost de l'Institut Municipal d’Ocupació "Salvador Seguí" per un import de 
TRES MILIONS CENT SEIXANTA CINC MIL QUATRE-CENTS NORANTA-CINC amb 
VUITANTA-QUATRE EUR. //3.165.495,84// EUR., segons el següent detall: 
 
 ESTAT DE DESPESES  
CAPITOL  DENOMINACIO EUROS 
1 Despeses de personal 2.588.242,04 
2 Compra de béns corrents i de serveis 486.457,38 
4 Transferències corrents 55.776,42 
6 Inversions reals 11.000,00 
8 Actius financers  24.020,00 
 T O T A L. . . . . . . . . . . .  3.165.495,84 
 
 
 ESTAT D’INGRESSOS  
CAPITOL DENOMINACIO EUROS 
3 Taxes i altres ingressos 14.000,00 
4 Transferències corrents 3.127.475,84 
8 Actius financers 24.020,00 
 T O T A L. . . . . . . . . . . .  3.165.495,84 
 

Capítol Descripció Import 

   
1 IMPOSTOS DIRECTES 73.986.819,00   
2 IMPOSTOS INDIRECTES 4.249.548,00   
3 TAXES, PREUS PÚBLICS I ALTRES INGRESSOS. 27.037.848,00   
4 TRANSFERÈNCIES CORRENTS 35.019.402,00   
5 INGRESSOS PATRIMONIALS 551.614,00   
 Total ingressos de corrent  140.845.231,00   
   
6 ALIENACIÓ D'INVERSIONS REALS 1.850.000,00   
7 TRANSFERÈNCIES DE CAPITAL 4.178.104,00   
8 ACTIUS FINANCERS 838.645,00   
9 PASSIUS FINANCERS 0,00   
 Total ingressos de capital  6.866.749,00   
   
  TOTAL INGRESSOS 147.711.980,00   
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c) Pressupost de Turisme de Lleida, per un import de NOU-CENTS SEIXANTA-UN 
MIL DOS-CENTS SETZE amb ONZE EUR. //961.216,11// EUR., segons el següent 
detall: 
 
 
 ESTAT DE DESPESES  
CAPITOL DENOMINACIO EUROS 
1 Despeses de personal 655.924,21 
2 Despeses béns corrents i de serveis 265.510,90 
3 Despeses financeres 816,00 
4 Transferències corrents 38.965,00 
 T O T A L. . . . . . . . . . . .  961.216,11 
 
 
 ESTAT D’INGRESSOS  
CAPITOL DENOMINACIO EUROS 
3 Taxes i altres ingressos 190.292,11 
4 Transferències corrents 770.924,00 
 T O T A L. . . . . . . . . . . .  961.216,11 
 
 
d) Estats de previsió de Despeses i d'Ingressos de l'Empresa Municipal d'Urbanisme 
SL. 
 
-Compte de Pèrdues i Guanys que comprèn les despeses de l'exercici per un import 
de DOTZE MILIONS SIS-CENTS QUARANTA-UN MIL DOS-CENTS SEIXANTA-UN 
amb CINQUANTA-SIS EUR. //12.641.261,56//EUR., i uns ingressos de DOTZE 
MILIONS SIS-CENTS QUARANTA-UN MIL DOS-CENTS SEIXANTA-UN amb 
CINQUANTA-SIS EUR.//12.641.261,56//EUR., amb un resultat de l’exercici (benefici) 
de QUARANTA-QUATRE MIL SIS-CENTS QUARANTA-VUIT amb NORANTA-NOU 
//44.648,99// EUR. 
 
-Pressupost de Capital que comprèn l'estat de Dotacions i l'estat de Recursos ambdós 
per un import d’UN MILIÓ CENT SEIXANTA-VUIT MIL SETANTA-NOU amb 
QUARANTA-NOU //1.168.079,49// EUR. 
 
3r.  Aprovar les Bases per a l'execució del Pressupost de l’any 2013. 
 
4t. Aprovar el detall de les característiques de les operacions de crèdits que es 
preveuen: 
 
- Operacions de crèdits a concertar per l’Ajuntament de Lleida amb els bancs o caixes 
d’estalvis que es determinin per atendre necessitats transitòries de tresoreria, sempre 
que el termini no excedeixi d’un any i que en el seu conjunt no superi el 30% dels 
ingressos liquidats per operacions corrents en l’exercici anterior, al tipus d’interès, 
comissió, terminis i garanties que les esmentades entitats tinguin establerts per a 
aquestes operacions. 
 
- Es faculta al Molt Il·lustre senyor alcalde per a gestionar, convenir les condicions i per 
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a dictar quantes resolucions siguin necessàries per a l’efectivitat i desenvolupament de 
les operacions de crèdits a curt termini, a concertar per l’Ajuntament de Lleida i perquè 
en representació del mateix subscrigui tots els documents públics o privats que siguin 
necessaris per a aquests efectes. 
 
5è. Aprovar la documentació que es detalla en l'índex general de documents generals 
de l'expedient tramitat que inclou la documentació a que fa referència l’ordre 
HAP/2105/2012, d’1 d’octubre, per la qual es desenvolupen les obligacions de 
subministrament d’informacions previstes en la Llei Orgànica 2/2012, de 27 d’abril, 
d’Estabilitat Pressupostària i Sostenibilitat Financera, dels quals el Ple en resta 
assabentat.  
 
En relació als organismes autònoms en procés de liquidació per integració a 
l’Ajuntament de Lleida, Institut Municipal d’Acció Cultural, Institut Municipal d’Educació, 
Institut Municipal d’Acció Esportiva, Institut Municipal de Mercats i Consum i Institut 
Municipal d’Informàtica, inicialment no es preveu pressupost, donat que estan en fase 
de liquidació i per tant només han de realitzar operacions provinents d’exercicis 
anteriors. 
 
  
 
25.- EXPEDIENT DE MODIFICACIONS DE CREDITS AL PRESSUPOST  DE 
L’AJUNTAMENT 2012 (III) 
 
Havent-se aprovat l'expedient de modificacions de crèdits al pressupost de 
l’Ajuntament 2012 (III), pel Ple de l’Ajuntament en sessió de data 30 de novembre de 
2012 i, exposat el mateix a informació pública al Butlletí Oficial de la Província núm. 
167 de data 1 de desembre de 2012 i tauler d'edictes d'aquest Ajuntament, no es va 
presentar en contra del mateix cap reclamació, considerant-se en conseqüència dit 
expedient aprovat amb caràcter definitiu.   
 
El Ple de l'Ajuntament es dóna per assabentat de la inexistència de reclamacions a 
l'expedient de modificacions de crèdits al pressupost de l’Ajuntament 2012 (III) i del 
caràcter definitiu del mateix. 
 
 
26.-  APROVACIÓ DE L’ADHESIÓ AL CODI DE BONES PRÀCT IQUES DE LA 
GASTRONOMIA DE LLEIDA  
 
Vista la proposta del president de la Comissió de Promoció Econòmica, Industrial, 
Comercial i Turística, per unanimitat s’acorda: 
 
1r. L’adhesió de l’Ajuntament al Codi de Bones Pràctiques de la Gastronomia de 
Lleida. 
 
2n. Donar reconeixement i suport institucional a les accions encaminades a obtenir 
l’adhesió de totes les empreses i agents implicats.  
 
 
27.- APROVACIÓ INICIAL DE LA MODIFICACIÓ DEL PLEC D E CONDICIONS 
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ADMINISTRATIVES PARTICULARS PER A L’ATORGAMENT DE L ES LLICÈNCIES 
PER A L’OCUPACIÓ I ÚS TEMPORAL DELS HORTS MUNICIPAL S FAMILIARS DE 
RUFEA  
 
Vista la proposta de l’Oficialia Major, per unanimitat s’acorda: 
 
1r. L’aprovació inicial de la modificació del Plec de condicions administratives 
particulars per a l’atorgament de les llicències per a l’ocupació i ús temporal dels horts 
municipals familiars de Rufea. La modificació consisteix en afegir un apartat 6 en la 
Clàusula setena que literalment diu: 
 
“En els supòsits de vacants o renúncies dels horts adjudicats, quan s’hagi esgotat la 
llista d’espera, així com en el supòsit que l’Ajuntament decideixi atorgar noves 
llicències per a nous espais dedicats a horts, es podrà convocar una nova licitació 
mitjançant acord de la Junta de Govern Local i/o Resolució d’Alcaldia”. 
 
2n.  Redactar un text refós del Plec que reculli la modificació introduïda. 
 
3r.  Iniciar una nova licitació per tal d’adjudicar els horts que han quedat vacants.  
 
4t. Delegar de forma expressa a la Junta de Govern Local o a l’Alcaldia 
(indistintament) tots els actes de desenvolupament o execució del present acord, 
incloent l’adjudicació, formalització de la llicència en document administratiu, resolució 
d’incidències i altres. 
 
 
 
28.- APROVACIÓ INICIAL DEL PLEC DE CONDICIONS ADMIN ISTRATIVES 
PARTICULARS PER A L’ATORGAMENT DE LES LLICÈNCIES PE R A 
L’OCUPACIÓ I ÚS TEMPORAL DELS HORTS MUNICIPALS PROF ESSIONALS 
DEL VIVER D’AGRICULTORS DE RUFEA I INICI DE LA LICI TACIÓ  
 
Vista la proposta de l’Oficialia Major, per unanimitat s’acorda: 
 
1r. L’aprovació inicial del Plec de condicions administratives particulars per a 
l’atorgament de les llicències per a l’ocupació i ús temporal dels horts municipals 
professionals del Viver d’agricultors de Rufea. Iniciar la licitació.  
 
2n. Delegar de forma expressa a la Junta de Govern Local o a l’Alcaldia 
(indistintament) tots els actes de desenvolupament o execució del present acord, 
incloent l’adjudicació, formalització de la llicència en document administratiu, resolució 
d’incidències i altres. 
 
 
29.- APROVACIÓ DEL CONVENI SUBSCRIT EN DATA 19-12-2 012, ENTRE 
L’AJUNTAMENT DE LLEIDA, L’EMU SL I LA SRA. MARIA NA TIVIDAD DEL 
ROSARIO GONZÁLEZ OCHOA, ADMINISTRADORA DE L’ENTITAT  GRUP 
TÀRREGA INVERCONS SL, PER A LA CESSIÓ TEMPORAL DE L ’ÚS DEL SOLAR  
SITUAT AL CARRER TALLADA, 13 DE LLEIDA 
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Vista la proposta de l’Oficialia Major, per unanimitat s’acorda: 
 
1r. L’aprovació del Conveni, subscrit en data 19 de desembre de 2012, entre 
l’Ajuntament de Lleida, l’Empresa Municipal d’Urbanisme de Lleida SL i la mercantil 
GRUP TÀRREGA INVERCONS, SL per a la cessió temporal de l’ús d’un solar, situat 
al carrer Tallada, núm. 13 de Lleida.  
 
2n. Facultar a l’Il·lm. Sr. Alcalde amb poders tan amplis com calguin per a l’execució 
d’aquest acord. 
 
 
 
30.- APROVACIÓ DEL CONVENI SUBSCRIT EN DATA 15-1-20 13, ENTRE 
L’AJUNTAMENT DE LLEIDA I LES MERCANTILS INMO-CLEM S L I PURROY 
ESPASA SL, RELATIU A LA CESSIÓ TEMPORAL DE L’ÚS DE DIVERSOS 
SOLARS SITUATS AL CARRER BRUCH, 10-18 I TRAVESSIA B RUCH, 9-11 
 
Vista la proposta de l’Oficialia Major, per unanimitat s’acorda: 
 
1r. L’aprovació del Conveni, subscrit en data 15 de gener de 2013, entre l’Ajuntament 
de Lleida i les entitats mercantils INMO-CLEM, SL i PURROY ESPASA, S per a la 
cessió temporal, a favor de l’Ajuntament, de l’ús diversos solars, situats al carrer del 
Bruch, núms. 10-18 i a la Travessia del Bruch, núms. 9-11, per tal de destinar-los a 
aparcament de vehicles. 
  
2n. Facultar a l’Il·lm. Sr. Alcalde amb poders tan amplis com calguin per a l’execució 
d’aquest acord. 
 
 
31.- APROVACIÓ CONVENI SUBSCRIT EN DATA 15-1-2013, ENTRE 
L’AJUNTAMENT DE LLEIDA, L’EMU, SL I L’ENTITAT PIETE RE 328 SL, PER A LA 
CESSIÓ TEMPORAL DE L’ÚS DEL SOLAR SITUAT A LA PLAÇA  DEL DIPÒSIT, 7, 
8 I 9 
 
Vista la proposta de l’Oficialia Major, per unanimitat s’acorda: 
 
1r. L’aprovació del Conveni, subscrit en data 15 de gener de 2013, entre l’Ajuntament 
de Lleida, l’Empresa Municipal d’Urbanisme de Lleida SL i la mercantil PIETERE 328, 
SL per a la cessió temporal de l’ús d’un solar, situat a la Pl. del Dipòsit, 7, 8 i 9 de 
Lleida.  
 
2n. Facultar a l’Il·lm. Sr. Alcalde amb poders tan amplis com calguin per a l’execució 
d’aquest acord. 
 
 
32.- APROVACIÓ DE L’ADHESIÓ DE L’AJUNTAMENT DE LLEI DA AL CONVENI 
MARC DE COL·LABORACIÓ, SIGNAT EN DATA 10-7-2012, EN TRE L’AGÈNCIA 
DE RESIDUS  DE CATALUNYA I LES ENTITATS GESTORES DE LS SISTEMES 
INTEGRATS DE GESTIÓ (SIG) DE RESIDUS D’APARELLS ELÈ CTRICS I 
ELECTRÒNICS (RAEE) PEL PERÍODE 2013-2017, PER TAL D E GARANTIR EL 
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COMPLIMENT DEL REIAL DECRET 208/2005, DE 25 DE FEBR ER, SOBRE 
APARELLS ELÈCTRICS I ELECTRÒNICS I LA GESTIÓ DELS S EUS RESIDUS I 
ALTRA NORMATIVA D’APLICACIÓ 
 
Vista la proposta del regidor de Medi Ambient i Horta, per unanimitat s’acorda: 
 
L’aprovació de l’adhesió al nou conveni de col·laboració signat en data 10 de juliol de 
2012, entre l’Agència de Residus de Catalunya i les entitats gestores dels sistemes 
integrats de gestió (SIG) de residus d’aparells elèctrics i electrònics (RAEE) pel 
període 2013-2017, per tal de garantir el compliment del Reial Decret 208/2005 de 25 
de febrer sobre aparells elèctrics i electrònics i la gestió dels seus residus, i altra 
normativa d’aplicació. 
 
 
 
33.- MOCIÓ DEL GRUP MUNICIPAL DEL PP EN LA QUAL PRO POSA 
L’AJORNAMENT DEL PAGAMENT DE L’IIVTU A LES PERSONES  QUE HAN 
PERDUT EL SEU HABITATGE PER EXECUCIÓ HIPOTECÀRIA I QUE NO TINGUIN 
BENS PER AFRONTAR AQUEST IMPOST. PROGRAMA DE SUBVEN CIONS 
 
Amb 6 vots a favor del Grup Municipal del PP, 14 vots en contra del Grup Municipal del 
PSC i 6 abstencions del Grup Municipal de CiU, s’acorda rebutjar la següent moció 
presentada pel Grup Municipal del PP: 
 
1r. L’Ajuntament de Lleida procedirà a aplaçar el pagament de l’impost sobre 
l’increment del valor dels terrenys urbans als titulars de vivendes que hagin perdut el 
seu habitatge habitual per execució hipotecària i no tinguin altres béns per fer front a 
aquest impost. 
 
2n. L’Ajuntament de Lleida habilitarà un programa d’ajudes que permeti la cancel·lació 
del deute per la via de la compensació. 
 
 
34.- MOCIÓ DEL GRUP MUNICIPAL DEL PP EN LA QUAL ES PROPOSA LA 
CONSTRUCCIÓ D’UN PAS ELEVAT EN L’ENCREUAMENT DELS C ARRERS MAGÍ 
MORERA I VALLCALENT. DOTACIÓ GUÀRDIA URBANA 
 
Per unanimitat s’acorda aprovar la següent moció presentada pel Grup Municipal del 
PP: 
 
Únic.- L’Ajuntament durà a terme durant aquest any les accions necessàries per 
millorar  l’accessibilitat i la seguretat a l’entorn del col·legi Dominiques – Anunciata, en 
el marc del projecte municipal “entorns escolars segurs”·. 
 
 
35.- MOCIÓ DEL GRUP MUNICIPAL DEL PSC DE REBUIG A L A LLEI 10/2012 DE 
20 DE NOVEMBRE, PER LA QUAL ES REGULEN DETERMINADES  TAXES EN 
L’ÀMBIT DE L’ADMINISTRACIÓ DE JUSTÍCIA 
 
Amb 20 vots a favor dels grups municipals del PSC i CiU i 6 vots en contra del Grup 
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Municipal del PP,  s’acorda aprovar la següent moció presentada pel Grup Municipal 
del PSC: 
 
1r. Manifestar el rebuig a l’aprovació de la Llei 10/2012 per la que es regulen 
determinades taxes en l’àmbit de l’Administració de Justícia ja que creiem fermament en 
el Dret a una tutela judicial efectiva, entesa com el dret d’accés a la justícia de tots els 
ciutadans en pla d’igualtat i sense restriccions derivades de la seva capacitat 
econòmica. 
 
2n. Donar suport a les iniciatives que assegurin la igualtat de tots els ciutadans davant 
els poders públics i especialment, davant la Justícia, que ha de quedar garantida com a 
pilar bàsic de la democràcia.  
 
3r. Sol·licitar al Govern de l’Estat i a totes les instàncies competents la tramitació 
legislativa pertinent per tal de evitar l’aplicació i deixar sense efecte  l’esmentada 
normativa que vulnera els principis bàsics de llibertat, igualtat i justícia inspiradors de 
l’ordenament jurídic constitucional, principis que tenen el deure d’impulsar i promoure 
els poders públics. 
 
4t. Donar suport al Manifest del Col·legi d’Advocats en el sentit que es suprimeixi la 
imposició d’aquestes taxes. 
 
5è. Traslladar aquest acord al Ministeri de Justícia, al  Congrés de Diputats i al Senat i a 
tots els grups amb representació política a les esmentades cambres.  
 
 
36.- MOCIÓ DEL GRUP MUNICIPAL DEL PSC RELATIVA A L’ IMPOST SOBRE 
L’INCREMENT DEL VALOR DELS TERRENYS DE NATURALESA U RBANA EN ELS 
CASOS DE DACIÓ EN PAGAMENT I EXECUCIONS HIPOTECÀRIE S I A LA GESTIÓ 
DE LES PRESTACIONS ECONÒMIQUES D’URGÈNCIA ESPECIAL 
 
Vista la moció presentada pel Grup Municipal del PSC, amb 20 vots a favor dels grups 
municipals del PSC i CiU i 6 abstencions del Grup Municipal del PP, s’acorda aprovar el 
següents punts: 
 
“1.- Instar al Govern de l’Estat a modificar de nou els articles del 104 al 110 de la Llei 
Reguladora de les Hisendes Locals referents a la plusvàlua per tal d’introduir la figura de 
les entitats financeres com a subjecte passiu substitut del contribuent i/o la regulació 
d’exempcions i bonificacions sobre la quota de l’impost, en els casos de transmissions 
derivades d’execucions hipotecaries i dacions en pagament, amb caràcter general i 
sempre que es tracti de l’habitatge habitual i únic. 
 
2.- A l’espera de la modificació de la citada Llei i amb la forma jurídica que els serveis 
tècnics de l’Ajuntament de Lleida determinin, la Paeria es compromet a no liquidar 
l’impost de la plusvàlua a les famílies en situació de vulnerabilitat, en les condicions 
establertes en el punt anterior i atenent a principis de capacitat econòmica, 
proporcionalitat i justícia”. 
 
Per unanimitat s’acorda aprovar els següents punts: 
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“3.- Demanar a la Generalitat de Catalunya que delegui en l’Ajuntament de Lleida la 
gestió de les prestacions econòmiques d’urgència especial per al pagament del lloguer i  
de les quotes hipotecàries en casos de desnonament o d’execució hipotecària de 
l’habitatge habitual.  
 
4.- Traslladar aquest acord al Consell de Ministres, al Ministeri d’Economia i al Ministeri 
de Justícia, així com als grups parlamentaris del Parlament, del Congrés i del Senat, a la 
Presidència del Govern de la Generalitat i  a la Plataforma d’Afectats per la Hipoteca de 
Lleida”. 
 
 
37.- MOCIÓ DEL GRUP MUNICIPAL DE CIU PER OPTIMITZAR  ELS RECURSOS DE 
LES ENTITATS ESPORTIVES DE LLEIDA 
 
Per unanimitat s’acorda aprovar la següent moció presentada pel Grup Municipal de 
CiU: 
 
1r. Que la Regidoria d’Esports de l’Ajuntament de Lleida faci, conjuntament amb el 
Consell Assessor de l’Esport Municipal, un estudi de l’esport de base de la nostra ciutat. 
 
2n. Que, un cop es coneguin les conclusions de l’estudi, la Paeria dissenyi un pla 
estratègic, amb les col·laboracions que es considerin oportunes, a fi i efecte d’optimitzar 
els recursos humans, tècnics i econòmics de les entitats esportives de la ciutat.  
  
3r. Que la Regidoria d’Esports faciliti els instruments necessaris  juntament amb INEF 
Lleida (assessorament, formació ...) per a què les Entitats Esportives puguin adaptar-se 
a les actuals necessitats que necessita el bon desenvolupament de l`Esport de Base a 
la nostra ciutat. 
 
 
38.- MOCIÓ DEL GRUP MUNICIPAL DEL PSC RELATIVA ALS FONS DEL PLA 
CONCERTAT DE L’ESTAT I EL PROGRAMA DE TELEASSISTÈNC IA  
 
Amb 20 vots a favor dels grups municipals del PSC i CiU i 6 abstencions del Grup 
Municipal del PP, s’acorda: 
 
1r. El Ple de la Corporació mostra el seu total desacord a les retallades realitzades pel 
Ministeri de Sanitat, Serveis Socials i Igualtat per a sufragar  la xarxa de serveis socials 
bàsics en el Pressupost de 2012 i la seva desaparició pel pressupost de 2013. 
 
2n. Instar al Govern de l’Estat a mantenir i sostenir un sistema públic de serveis socials 
de nivell primari que permeti atendre a tota la ciutadania i donar resposta a l’exigència 
constitucional de garantir els drets socials i, per tant, l’exercici de la igualtat 
d’oportunitats. 
 
3r. Exigir al Govern de l’Estat que reposi els fons del Pla Concertat i del programa de 
Teleassistència com a mínim als nivell de l’any 2011, a més d’un compromís financer 
estable per a garantir la viabilitat dels serveis socials bàsics. 
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4t. Donar trasllat dels presents acords al President del Govern de l’Estat, a la Ministra de 
Sanitat, Serveis Socials i Igualtat, al Govern de la Generalitat de Catalunya, als 
representants dels agents socials i a la Federació de Municipis de Catalunya i 
l’Associació Catalana de Municipis. 
 
 
39.- MOCIÓ DEL GRUP MUNICIPAL DEL PSC DE SUPORT A L A CAMPANYA NO 
AMB EL MEU MÒBIL  
 
Per unanimitat s’acorda aprovar la següent moció presentada pel Grup Municipal del 
PSC: 
 
1r. Sol·licitar a l’organització del Congrés Mundial dels Mòbils (WMC) que se celebra a 
Barcelona que incloguin un espai de reflexió i diàleg sobre la responsabilitat de les 
empreses de telefonia mòbil en la continuïtat de l’explotació dels recursos naturals a la 
RDCongo,  la qual contribueix a la perpetuació de la guerra i al finançament dels grups 
armats i al lucre il·lícit d’alguns sectors de l’exèrcit congolès, del Govern congolès, dels 
països veïns, com Rwanda, i també de les empreses involucrades (locals, regionals i 
multinacionals) en la cadena de subministrament. 
 

2n. Sol·licitar al Govern Català, de l’Estat i de la UE, que facin les gestions necessàries 
per a impulsar legislacions perquè no s’utilitzin minerals procedents de la zona de 
conflicte de la RD Congo. 
 
3r. Promoure una campanya de sensibilització conjuntament amb l’entitat FISC, per 
donar a conèixer les conseqüències de la utilització del Coltan i d’altres recursos 
minerals explotats il·legalment a la RD Congo, per a la fabricació dels aparells de 
telefonia mòbil. 
 
4t. Traslladar aquesta moció a  la Direcció General de Cooperació de la Generalitat de 
Catalunya i l’Agència Catalana de Cooperació al Desenvolupament, a la Diputació de 
Barcelona, a la Federació de Municipis de Municipis i a l’Associació Catalana de 
Municipis i Comarques al Fons Català de Cooperació, a la Coordinadora d’ONGD I 
altres Moviments Solidaris de Lleida, a la Fundació Internacional de Solidaritat 
Companyia de Maria – FISC Lleida, així com donar coneixement a la ciutadania a través 
del mitjans de comunicació públics de la ciutat. 
 
 
40.- MOCIÓ DEL GRUP MUNICIPAL DE CIU PER RECLAMAR A  L’ESTAT 
ESPANYOL QUE NO CENTRIFUGUI EL SEU DÈFICIT A CATALU NYA 
 
Amb 20 vots a favor dels grups municipals de CiU i PSC i 6 vots en contra del Grup 
Municipal el PP, s’acorda aprovar la següent moció presentada pel Grup Municipal de 
CiU: 
 
1r. Reclamar al Govern de l’Estat espanyol que revisi a l’alça l’objectiu de dèficit imposat 
a Catalunya per al 2013, passant del 0,7% al 1,5% del PIB, el qual suposa una tercera 
part de l’objectiu global del 4,5% del PIB. El que no és admissible és que l’Estat 
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centrifugui les exigències i la responsabilitat d’assolir els objectius marcats per Europa 
cap a les Comunitats Autònomes i les administracions locals.  
 
2n. Reclamar al Govern de Rajoy que suprimeixi aquells ministeris les competències 
dels quals són de la Generalitat de Catalunya, com per exemple, ensenyament, sanitat i 
cultura, així com també retalli la despesa militar i, concretament, en la compra de nou 
armament, i deixi d’asfixiar les administracions que com la Generalitat de Catalunya i els 
ajuntaments catalans són  els veritables prestadors de serveis a les persones. 
 
3r. Reclamar al Govern de la Generalitat que, a la seva vegada, es comprometi a 
liquidar el deute pendent que té amb els ajuntaments, quan les condicions econòmiques 
ho permetin, i que ho assumeixi de forma prioritària. 
 
4t. Donar suport a la Proposició no de Llei relativa a la modificació de la normativa 
d’estabilitat pressupostària als efectes de permetre que els ajuntaments sanejats no 
vegin limitada la seva capacitat de gestió ordinària, presentada pel Grup parlamentari de 
Convergència i Unió, el 28 de novembre de 2012. 
 
5è. Traslladar aquesta moció al Parlament de Catalunya, al Govern de la Generalitat, als 
Grups Parlamentaris del Congrés dels Diputats i del Senat i al President del Govern 
espanyol. 
 
 
INTERVENCIONS    
 
Abans de començar el tractament dels punts inclosos en l’ordre del dia, el Sr. alcalde vol 
que consti en l’acta el condol de la corporació a la família del regidor Sr. Joan Vilella, per 
la mort de la seva mare.  
 
Punts números 33 i 36. Debat conjunt  de les dues m ocions següents: 

• Moció del Grup Municipal del PP en la qual proposa l’ajornament del 
pagament de l’IIVTU a les persones que han perdut e l seu habitatge per 
execució hipotecària i que no tinguin béns per  pag ar aquest impost. 
Programa de subvencions 

• Moció del Grup Municipal del PSC relativa a l’impos t sobre l’increment del 
valor dels terrenys de naturalesa urbana en els cas os de dació en 
pagament i execucions hipotecàries i a la gestió de  les prestacions 
econòmiques d’urgència especial 

•  
Abans de començar el debat, el Sr. alcalde explica que ja que entre les mocions dels 
grups municipals n’hi ha dues que tenen contingut i conseqüències econòmiques,  
l’interventor ha elaborat el corresponent informe, que s’ha fet arribar a tots els grups. La 
Intervenció adverteix que si s’aproven exempcions, bonificacions, etc.,  en diferents 
tributs, tindrà unes conseqüències que la corporació haurà d’assumir en relació amb les 
finances municipals, i especialment amb el pressupost d’ingressos.   
 
La Sra. Horcajada  explica la moció presentada pel seu grup. Recorda que en el Ple 
s’ha parlat nombroses vegades dels efectes de la crisi econòmica, en especial de la 
pèrdua (o el risc de pèrdua) de l’habitatge habitual, per les famílies que s’han trobat en 
situacions de sobreendeutament o d’atur. Això afecta moltes famílies lleidatanes i posa 
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en risc d’exclusió social un bon nombre de ciutadans. Aquesta situació s’ha vist 
agreujada per pràctiques bancàries, d’algunes entitats, que es poden qualificar de 
rebutjables. Explica les mesures que ha pres el Govern de l’Estat per pal·liar aquests 
efectes. En primer lloc, esmenta el contingut del RD Llei 27/2012, que té com a objectiu 
la suspensió immediata (per un període de 2 anys) del desnonament de les famílies 
amb risc d’exclusió social i la creació d’un fons social d’habitatges per a desallotjats. En 
segon lloc, explica la regulació que ha fet el RD Llei 6/2012 de la dació en pagament. 
Cal, però, continuar adoptant més mesures, atès que les acordades per urgència encara 
són insuficients. La pèrdua de l’habitatge comporta efectes col·laterals especialment 
injustos, com és el cas de la liquidació de la plusvàlua a les persones que han perdut 
l’habitatge per una execució hipotecària. El RD Llei 6/2012 modificava el subjecte passiu 
de la plusvàlua en casos de dació en pagament, essent substitut del contribuent l’entitat 
bancària que ha adquirit l’immoble. Aquest supòsit només està previst en la dació en 
pagament i no és aplicable a les persones que perden el seu habitatge en un procés 
d’execució hipotecària. Cal donar resposta a aquesta situació injusta, per això el Grup 
del PP ha presentat aquesta moció. Es planteja una alternativa que ja s’ha aplicat en un 
altre ajuntament. Es proposa l’ajornament del pagament, l’atorgament d’ajuts socials per 
un import similar al del deute i la cancel·lació d’aquest deute per la via de la 
compensació. Creu que és una demanda de justícia social i podria afectar unes 140 
famílies a la ciutat. El PSC ha presentat una altra moció sobre el mateix tema i CiU ha 
presentat una esmena als pressupostos en sentit similar. Els hauria agradat arribar a un 
acord amb el Grup del PSC; però no poden votar a favor dels punts primer i segon 
perquè l’Ajuntament no ha de donar la solució que correspon a altres àmbits de 
l’Administració. Les col·lusions poden ser diverses. En aquest moment es revisa la 
LRHL, la normativa hipotecària, la Llei d’enjudiciament civil, etc.  El Grup del PP ha 
presentat una proposta de solucions dins l’àmbit municipal i per això mantenen la moció 
i demanen votació separada en la moció del Grup del PSC. Sobre l’informe de la 
intervenció, diu que és cert que només es poden aplicar les exempcions i bonificacions 
tributàries que la LRHL preveu; per això no han proposat cap bonificació, sinó la creació 
d’un programa d’ajuts, que no comporta moviments dineraris.  
 
La Sra. Mínguez  diu que el Grup del PSC també lamenta que no s’hagi pogut arribar a 
un acord amb el del PP; considera que aquest grup no ha estat valent i no ha volgut 
incloure la paraula “modificar” en relació amb la LRHL. Aquesta Llei ha estat modificada 
força vegades; només necessita voluntat política. No passaria res si aquesta norma 
situés els bancs com a substituts del contribuent o si s’incorporessin noves bonificacions 
o exempcions. Cal ser valent i no deixar passar més el temps. Comparteix el fons de la 
moció del PP; no passa el mateix amb la forma. Tots reconeixem l’existència d’un 
problema i la injustícia que suposa la liquidació de la plusvàlua o els efectes que 
produeix una execució hipotecària sobre l’IRPF. En la moció del PP s’obvien totes les 
qüestions que fan referència a mesures que ha d’adoptar l’Estat. Els ajuntaments només 
podem prendre mesures per tal de no ser un problema més per a aquestes famílies. 
Nosaltres només podem paralitzar el procés de liquidació i estudiar els casos de manera 
individual; també es dóna suport a les famílies que tenen problemes per satisfer el 
lloguer de l’habitatge. El Govern de l’Estat només ha modificat la norma perquè les 
entitats bancàries es puguin fer càrrec de la plusvàlua en determinats casos; no li consta 
que a Lleida s’hagi donat cap cas atès que els supòsits estan molt restringits. Cal anar 
més enllà. No cal establir ajuts, sinó que és necessari cercar solucions definitives. La 
moció del PSC vol anar més enllà i deixar palesa la necessitat d’una voluntat política per 
modificar la LRHL. No cal tenir por als bancs. Els ajuntaments també estem capacitats 



 
 

 21 

per proposar solucions a l’Estat; el problema no és a l’Ajuntament de Lleida, ans al 
contrari, nosaltres som al costat de les famílies. Instem l’Estat que modifiqui uns articles 
d’una Llei. Mentre no es modifiqui la norma se suspendran les liquidacions. També es 
demana a la Generalitat que ens delegui la gestió de les prestacions d’urgència pel 
pagament de lloguers i de les quotes hipotecàries en  casos de desnonaments 
d’habitatge habitual. Coincidim en el fons i discrepem en les formes; creu que la moció 
del PSC dóna una cobertura més real i global a la problemàtica de les plusvàlues. Per 
això votaran en contra de la moció del grup popular.  
 
La Sra. Obis  explica que el seu grup votarà a favor de la moció del PSC i s’abstindrà de 
votar la del PP. L’abstenció ve motivada perquè qualifica de moció  trampa la proposta 
del PP; l’argumentari es queda curt quant a les explicacions. El RD Llei 27/2012 no 
soluciona els problemes existents abans de l‘entrada en vigor de la norma i només 
ajorna el problema durant dos anys, no dóna solucions. El RD Llei  6/2012 només 
s’aplica als bancs que s’acullin al codi de bones pràctiques. Els acords de la moció 
popular són insuficients perquè només carreguen la responsabilitat a l’Ajuntament; la 
responsabilitat màxima la té l’Estat, ja que té la potestat legislativa i pot atribuir la 
condició de substitut del contribuent a les entitats financeres. També l’Estat pot facilitar 
l’acceleració de la declaració de fallida dels subjectes passius respecte de les quotes 
meritades amb anterioritat a la reforma legislativa. La moció no resoldrà l’angoixa i la 
situació extrema en què es troben  moltes famílies; les entitats bancàries actuen sense 
pietat i sense valorar la situació  crítica de les  famílies. El Govern central ha de 
promoure el canvi d’una llei injusta. La Generalitat ha de fer pressió en aquest sentit i els 
municipis hem d’aixecar la veu perquè així sigui. Nosaltres hem d’estar al cantó de les 
famílies en aquestes situacions dramàtiques i per això el punt segon de la moció del 
PSC preveu una actuació individualitzada de suport. Tot i que l’informe de la Intervenció 
és clar i manifesta que la proposta no s’ajusta a la legalitat vigent, cal cercar fórmules 
que millorin les mesures d’acció social d’ajut a les persones afectades. Cal accelerar la 
modificació de la LRHL i treballar per trobar noves fórmules d’atenció als nostres 
conciutadans.  
 
La Sra. Horcajada  explica que quan negociaven amb el  PSC una moció conjunta, el 
seu grup estava d’acord a instar  el Govern central a revisar la LRHL i altra legislació. 
Altra cosa és que la solució a aquest problema pot venir derivada de la modificació de la 
LRHL o de l’aplicació d’altres mesures. Sobre la crítica a la manca de valentia diu que la 
dació en pagament va ser rebutjada pel darrer govern socialista (explica les 
declaracions que es van fer l’any 2011). Creu que el govern socialista no va adoptar  al 
seu dia les mesures que eren necessàries. La dació en pagament no s’ha generalitzat, 
sinó que està limitada a les persones més vulnerables; ara s’estudia l’ampliació a altres 
col·lectius. Aquesta ampliació pot ser la solució als problemes de plusvàlua que són 
objecte de les mocions. Cal tenir una visió més àmplia. No es neguen a demanar una 
revisió normativa a l’Estat. En la moció del PSC també es planteja la necessitat d’un 
estudi individualitzat de les mesures per atendre els problemes de les famílies 
afectades; només proposen una paralització de les liquidacions en espera del que faci 
l’Estat. Les persones que estan en una situació tan vulnerable,  probablement no podran 
pagar ni ara ni després, atès que no disposen de recursos per  fer-ho. Calia, però, donar 
una solució moral a les persones que es troben en aquesta situació tan precària. Cal 
donar una solució de justícia, i considerar que la gran majoria de les liquidacions 
tributàries que es poguessin emetre serien incobrables. Creu que el Govern de l’Estat 
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continuarà adoptant mesures per combatre aquest drama i que la Generalitat farà també 
allò que pugui per donar solucions en matèria d’habitatge.  
 
La Sra. Obis  diu que tant se val qui dirigeixi el govern de l’Estat; és necessari deixar-se 
de paraules i passar a l’acció. Els qui pateixen, al final del procés, són les famílies que 
no disposen d’habitatge. Cal ser valents i demanar solucions des del món local, des de 
l’Administració que atén immediatament els problemes dels ciutadans dels nostres 
municipis.  
 
La Sra. Mínguez  manifesta la conformitat total amb la intervenció de la Sra. Obis. El 
Grup del PSC no ha defensat mai les declaracions fetes per l’anterior govern de l’Estat 
oposant-se a la dació en pagament. La situació ha canviat i el volum de problemes de 
desnonaments ens ha superat a tots. Hem de reaccionar (tot i que potser arribem tard). 
Hem d’aplicar no només solucions morals i cercar les solucions legals (així ho ha 
advertit l’interventor en el seu informe). Cal modificar una llei que considerem injusta, en 
aquest punt i en els que convinguin. La realitat ens  supera i hem d’actuar tots 
conjuntament. La solució la té l’Estat i cal exigir una modificació, amb el màxim consens. 
El problema de la plusvàlua no són els diners de les liquidacions, sinó les persones i les 
famílies afectades.  
El resultat de la votació està reflectit en la part dispositiva de l’acta.  
 
Punt núm. 35.  Moció del Grup Municipal del PSC de rebuig a la lle i 10/2012 de 20 
de novembre, per la qual es regulen determinades ta xes en l’àmbit de 
l’Administració de justícia 
 
El Sr. Presseguer  presenta la moció. Explica que aquesta moció és una més a afegir a 
les que avui s’han debatut. L’increment de les taxes judicials, que va rebre el rebuig de 
tots els grups de l’oposició al Congrés, recau també sobre la ciutadania. Aquest 
increment no té només un afany recaptatori; també té una finalitat dissuasiva, per tal de 
limitar l’accés dels ciutadans a la justícia. Explica les taxes previstes per recórrer actes 
del Govern i de l’Administració en general; si se sumen el total de fases processals 
poden arribar fins a 2.350 euros. Això impedeix l’accés general a la justícia. Critica 
especialment les noves taxes en l’àmbit social, que afecten treballadors que no han 
cobrat les seves retribucions i que poden estar a l’atur. Qualifica aquestes taxes 
d’insòlites, desproporcionades i injustes. Creu que aquestes taxes ataquen frontalment 
l’article 24 de la Constitució que regula el dret a la tutela judicial efectiva. Les taxes 
limiten l’accés dels ciutadans a la justícia i la converteixen en censatària. Hi haurà dues 
justícies diferents: la dels que tenen accés a la justícia gratuïta i la dels que han de 
pagar en funció del tipus de causa i no de les seves rendes. Demanen que es retirin 
aquestes taxes. Creu que és simptomàtic que estiguin en contra d’aquesta mesura tots 
els professionals lligats al Dret (advocats, jutges, etc.).  
 
El Sr. Puy  diu que l’establiment de qualsevol tipus de taxa no és una mesura fàcil per a 
cap Administració i només s’imposen quan no hi ha altra alternativa. Considera que la 
nova Llei garanteix el dret a la tutela judicial efectiva i assegura que ningú deixi d’acudir 
als tribunals per manca de recursos. Creu que el sistema mixt de finançament de la 
justícia permetrà equilibrar els recursos i continuar amb la política de modernització i 
millora de l’Administració de justícia. La UE obliga a l’establiment de taxes per reduir les 
despeses del cost de l’Administració de justícia. Explica el cost d’aquest servei a 
Espanya i diu que la recaptació de les taxes cobrirà al voltant del 10%. A Alemanya la 
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cobertura és del 44% del cost. Creu que el Govern ha tingut una especial sensibilitat 
amb les persones que més ho necessiten; fins ara, en molts casos, eren els més 
perjudicats. Actualment es debat l’avantprojecte de Llei de justícia gratuïta que ampliarà 
el nombre de persones beneficiades i facilitarà l’accés a la justícia gratuïta a un nombre 
més gran de persones. Serà totalment gratuïta per a les víctimes de la violència de 
gènere, de terrorisme, de tràfic de persones i per als  menors i discapacitats psíquics 
víctimes d’abusos. Critica les manifestacions contra els impostos i taxes que igualen tots 
els espanyols. No es va fer ni una sola crítica a la doble imposició i al greuge comparatiu 
que suposen les taxes judicials catalanes. Li estranya que no s’hagués dit res quan (fa 
mesos) es va aprovar la Llei 5/2012 de mesures fiscals, financeres i administratives de 
la Generalitat de Catalunya, on s’aplicaven unes taxes similars a l’Administració de 
justícia de Catalunya (norma que es troba en suspens pel TC). Diu que davant la 
incongruència dels grups municipals el PP votarà en contra de la moció.  
 
El Sr. Cerdà  creu que calia tractar aquest tema. La Llei 10/2012, de 20 de novembre, 
estableix una taxa fixa per actuació judicial i una quota tributària variable en funció de la 
quantia del procediment. D’aquesta manera es passa per alt el principi de progressivitat, 
que és un principi fonamental del sistema tributari. Això es tradueix en el fet que molts 
ciutadans hauran de renunciar a la tutela judicial efectiva. Qualifica les taxes de 
dissuasives, il·legals i inconstitucionals i limitadores de l’accés dels ciutadans a la 
justícia. El PP pretén minimitzar l’efecte d’aquestes taxes apujant al màxim la renda per 
a l’accés a la justícia gratuïta; qualifica aquesta mesura d’absurda atès que el límit 
anterior era inferior només en 1.000 euros. Només es fa alguna ampliació en casos 
excepcionals (violència de gènere, terrorisme..). L’augment més important es fa en la 
fase d’apel·lació en els àmbits civil,  econòmic i administratiu, amb un augment de 500 
euros de mitjana, que es dupliquen en cassació. Explica diversos exemples. Qualifica 
l’augment de desastre, ja que la forquilla d’increments va des del 33% al 167%. De facto 
s’impedeix (o es dificulta greument)  l’accés a la justícia. Recorda que el conjunt dels 
Col·legis d’Advocats de l’Estat han mostrat el rebuig total a les taxes.  Aquest rebuig 
també ha estat manifestat per la totalitat dels col·lectius que treballen en l’àmbit de 
l’Administració de justícia. Cap dels advocats presents al Ple ha defensat les taxes i 
espera que cap d’ells voti en contra de la moció presentada. El seu grup hi votarà a 
favor.  
 
El Sr. Puy  diu que cal recordar que fins ara les dones maltractades tenien dret a 
defensa jurídica especialitzada, però no a justícia gratuïta general. Creu que el major 
desastre sobre aquesta qüestió és que per culpa d’una mala gestió econòmica del 
Govern de la Generalitat, la mateixa Generalitat hagi de posar taxes que se superposen 
amb les del Govern central per recaptar fons per poder aplicar altres polítiques a 
Catalunya.  
 
La Sra. Horcajada  intervé per al·lusions a la intervenció del Sr. Cerdà. Diu que els 
advocats que som al Ple no actuem per instruccions del Col·legi professional. Li 
estranya que alguns advocats estiguin en contra de les taxes de l’Estat i no diguin res 
quan s’aproven les taxes de la Generalitat.  
 
El Sr. Cerdà  diu que el Col·legi va donar als professionals una recomanació, en cap cas 
una instrucció. La llibertat dels advocats en aquest cas és total. Retreu al Sr. Puy que 
sempre faci el mateix discurs.  
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El Sr. Presseguer  agraeix la intervenció del Sr. Cerdà amb el qual coincideix. Explica 
que una unitat familiar que cobri més de 1.282 euros al mes ha de pagar les taxes 
judicials. No creu que això sigui un accés igualitari a la justícia. Diu que el PSC també 
estava en contra de la taxa catalana que el TC va anul·lar per raons que no tenien res a 
veure amb l’accés a la justícia. Explica altres exemples de taxes en via civil. No es pot 
dir que no passa res. Es remet a les declaracions fetes pel Col·legi d’Advocats de 
Lleida. Creu que hi ha un atac flagrant als drets de la ciutadania per accedir a la justícia. 
Demana que el Grup del PP influeixi en els seus companys del Govern central en contra 
d’aquestes taxes. No ens podem carregar un altre dels pilars centrals de l’estat de dret.  
 
El Sr. Puy  diu que el dia en què estigui aprovada la Llei de justícia gratuïta caldrà veure 
quina és l’opinió dels col·legis d’advocats. Li sorprèn que sigui el Grup del PSC qui 
s’oposi a l’aplicació d’una taxa, quan l’Ajuntament les aplica constantment a  tots els 
serveis, la qual cosa fa que  Lleida sigui una de les ciutats més cares d’Espanya. Creu 
que és incongruent.  
 
El Sr. Presseguer  diu al Sr. Puy que no es tracta d’estar en contra d’una taxa, sinó d’un 
augment del 150% o del 300% en taxes que ja hi eren. Qualifica l’augment de 
desproporcionat.  
 
S’aprova la moció amb 20 vots a favor dels grups del PSC i CiU i 6 en contra del Grup 
Municipal del PP.  
 
 
Punt número 38. Moció del Grup Municipal del PSC re lativa als fons del Pla 
concertat de l’Estat i el Programa de teleassistènc ia 
 
El Sr. Presseguer  diu que amb aquesta moció es tracta un altre dels pilars de l’estat de 
dret i benestar: l’assistència social. Aquests drets han sofert un altre atac; l’Estat ha 
dimitit de les seves responsabilitats, deixa de prestar el suport als ajuntaments 
(mitjançant les comunitats autònomes). El Pla concertat de l’Estat anava adreçat a 
donar suport econòmic als diferents contractes  programa que atenen els serveis socials 
bàsics dels ajuntaments. L’any 2011 el pressupost del Ministeri va baixar fins a 86,5 
milions d’euros i l’any 2012 el pressupost era de 47 milions. Les previsions per a l’any 
2013 suposaven una baixada fins als 27,3 milions d’euros i fa una setmana s’ha 
anunciat que la partida desapareixia. Aquestes partides anaven destinades a ajudar els 
ajuntaments a finançar els serveis d’assistència social bàsics. Toquem un dels punts 
fonamentals dels nostres serveis. Altres programes socials han estat suprimits també 
per l’Estat (esmenta alguns casos). Per això, demanem que s’ho tornin a pensar i que 
vegin el nostre total desacord amb aquestes retallades. Hem de posar sobre la taula que 
els ajuntaments estem sols en la prestació d’un servei tan important com la  
teleassistència. Aquest servei beneficia més de 1.700 unitats familiars a la ciutat. La 
manca del Pla concertat repercuteix directament sobre els pressupostos de la 
Generalitat i després sobre els contractes programa que serveixen als ajuntaments  per 
finançar els serveis socials bàsics.   
 
La Sra. Torrent  diu que aquesta és la història d’una doble dependència: la de les 
persones més vulnerables de la ciutat i, al mateix temps, la de la dependència política 
de Catalunya vers el Govern central. Estem sota el control capriciós del ministre de torn 
en una matèria com la sanitat i els serveis socials. Considera que aquesta retallada és 
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un greu error i una gran injustícia. Per aquest motiu, el Grup de CiU votarà a favor de la 
moció. Hi ha una dada colpidora que no podem obviar: més del 20% de la població de 
Catalunya viu per sota del  llindar de la pobresa i la infància s’ha convertit en el col·lectiu 
més sensible. El Govern del PP, davant aquesta situació, posa en marxa la maquinària 
dels ajustos, escapçant les prestacions bàsiques dels serveis socials. La moció refereix 
exemples tan importants com la supressió directa dels fons per als programes destinats 
als menors en situació d’exclusió social i maltractament, la supressió del Pla d’acció per 
a persones amb discapacitat i els fons per a la teleassistència, entre altres. Les 
retallades en altres programes han arribat fins al 65% en relació amb el pressupost de 
l’any 2011. El problema és molt greu i demostra la insensibilitat del Govern central. Per 
a Catalunya aquestes mesures suposen deixar de rebre 14 milions d’euros que anirien 
destinats als ajuntaments. L’any passat ja vam tenir un greu atac a aquest pilar de l’estat 
del benestar; la Llei de la dependència mai no veurà la llum tal com estava plantejada i 
no va comptar mai amb el suport del PP. Catalunya rebrà enguany 29 milions d’euros 
menys per la Llei de la dependència. Creu que aquestes retallades són deslleials amb 
les persones, especialment les més febles. Fins ara, la Generalitat, ha abonat la 
diferència necessària per poder fer el desplegament de la Llei; arribarà un moment en 
què la capacitat del Govern tindrà un límit (ho explica amb dades). El Ministeri redueix 
les aportacions a les comunitats autònomes, adduint la sostenibilitat del sistema. Creu 
que es pretén una ofensiva recentralitzadora en aquesta matèria. Cal recordar al 
Ministeri que les competències bàsiques sobre sanitat i serveis socials són de les 
comunitats autònomes i cal que tinguin un finançament estable. Fa referència al 
personatge mitològic de Procust com a símbol de la uniformització mitjançant la 
mutilació o la deformació; això és el que pretén ara el ministeri en relació amb aquests 
serveis.  
 
El Sr. Presseguer  agraeix el vot, a favor, de CiU. Valora que es doni suport i s’actuï de 
manera unida en la defensa d’uns drets que són fonamentals per a la nostra societat. 
Vol deixar clar que el servei de teleassistència se seguirà prestant a Lleida, tot i que no 
es tingui cap ajut per a finançar-lo. El Sr. alcalde comenta que s’està en la fase 
d’obertura de pliques per a adjudicar la prestació del servei.  
S’aprova la moció amb 20 vots a favor dels grups del PSC i CiU i 6 abstencions del 
Grup Municipal del PP.  
 
 
Punt núm. 39. Moció del Grup municipal del PSC de s uport a la campanya No amb 
el meu mòbil  
 
La Sra. Ball  vol agrair el vot favorable dels grups de CiU i PP. Diu que aquesta moció 
demana que les empreses que treballen el coltan per a l’ús en la telefonia mòbil treballin 
també per la pau en la zona del Congo.  
S’aprova per unanimitat.  
 
 
Punt núm. 40. Moció del Grup municipal de CiU per r eclamar a l’Estat espanyol 
que no centrifugui el seu dèficit a Catalunya 
El Sr. Zaballos  explica que el motiu de la moció és força senzill: demanar al Govern del 
PP que ens deixi respirar, tal  com ells demanen a Europa en relació amb el dèficit de 
l’Estat espanyol. Les institucions europees flexibilitzen els requeriments econòmic i 
l’Estat ofega les comunitats autònomes i locals. Creu que la finalitat d’aquesta actuació 
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és clarament política. Quan la situació arriba al límit proporcionen fons per dir que 
gràcies al PP la Generalitat pot pagar els funcionaris i els serveis. Considera que 
aquesta no és la manera  correcta d’actuar. El Govern central incrementa l’IVA i no ho 
reparteix entre les comunitats autònomes (que  veuen incrementades les despeses 
afectades per l’impost). A més, si Catalunya aplica noves fonts d’ingressos públics (amb 
la creació d’impostos) el Govern central els impugna. Catalunya i la seva gent està fent 
un enorme esforç econòmic. En els darrers dos anys hem reduït la despesa en 4.200 
milions d’euros (5,7 milions diaris). Aquests esforços no serveixen per pagar el deute 
diari que té l’Estat pel deute del Ministeri de Defensa. Estalviem 5,7 milions diaris i es 
paguen 6,9 milions diaris per respondre als 27.000 milions d’euros que deu l’Estat en 
matèria de defensa. Creu que aquestes dades requereixen una reflexió per part de 
tothom. S’ha tancat l’any amb un dèficit del 2,3% del PIB català,  tot i que  l’any 2010 era 
al 4,22%. Malgrat això, l’Estat pressiona més i més cada dia les comunitats autònomes i 
els ajuntaments. Critica que qui defensa la idea d’evitar duplicitats administratives, 
mantingui ministeris sobre matèries que són de les comunitats autònomes. Hi ha un 
incompliment econòmic de l’Estat vers Catalunya xifrat en 1.500 milions d’euros; si estès 
pagat el dèficit estaria en l’1,53%.  
 
La Sra. Camps  diu que el seu grup votarà a favor de la moció. Destaca com a motiu 
fonamental de l’acord l’esmena que ha estat acceptada (el tercer punt de la proposta) 
per la qual es demana al Govern de la Generalitat que es comprometi a liquidar el deute 
que té amb els ajuntaments quan les condicions econòmiques ho permetin i com a 
objectiu prioritari. Amb l’Ajuntament de Lleida tenen un deute pendent de 20 milions 
d’euros. Estan d’acord amb l’esperit de la  moció, i demanen al Govern central que relaxi 
les polítiques destinades a reduir el dèficit en el sentit més ampli. Creu que les polítiques 
fonamentades només en l’austeritat no són la solució a la crisi; cal fer polítiques 
vinculades a l’estímul econòmic. També demana que es relaxin les limitacions fixades 
als ajuntaments, que tenim la part més petita del deute en relació amb altres 
administracions. També creu que cal considerar que la Generalitat ha de fer una millor 
gestió dels seus recursos i no limitar-se a criticar els incompliments del Govern central. 
Reitera que un dels principals objectius (i prioritat) de la Generalitat ha de ser pagar els 
seus deutes amb els ajuntaments. Creu que la petició de reducció de ministeris al 
Govern de l’Estat hauria d’anar acompanyada d’una reducció de  conselleries de la 
Generalitat per  millorar  la gestió econòmica.  
S’aprova la moció amb 20 vots a favor dels grups del PSC i CiU i 6 en contra del Grup 
Municipal del PP.  
 
PRECS I PREGUNTES  
En el torn de precs i preguntes, intervé el Sr. Vilella per agrair (en el seu nom i en el de 
la seva família) les mostres de condol i el suport que ha rebut de tota la corporació 
municipal. En uns moments difícils com els que ara  passen, els ajuda  i reconforta.  
 
 
L’alcalde aixeca la sessió, de la qual, com a secretari, estenc aquesta acta.  
 
El secretari,  
 
                                                                                                              Vist i plau, 
                                                                                                              L’alcalde,  


